
PROTOKÓŁ Nr VIII/2015 

z sesji Rady Gminy Tryńcza odbytej w dniu 4 sierpnia 2015 r. 

 
Porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie sesji, powitanie jej uczestników, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad ostatniej sesji. 
4. Prezentacja zarządcy Fabryki Wagonów Gniewczyna Sp. z o.o. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wprowadzenia zmian w Budżecie Gminy na 2015 r., 
b) zmiany Uchwały Nr V/46/2015 Rady Gminy Tryńcza dotyczącej udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Przeworskiemu na remont drogi powiatowej 
Gniewczyna Łańcucka – Grodzisko, 

c) zaciągnięcia kredytu bankowego, 
d) przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 3 studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Tryńcza 
w miejscowości Gniewczyna Tryniecka i Wólka Ogryzkowa, 

e) zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Gniewczyna Łańcucka I”, 

f) przystąpienia do opracowania MPZ- Wólka Ogryzkowa, 
g) przystąpienia do opracowania zmiany MPZ „Piaski”- Gniewczyna 

Tryniecka, 
h) przystąpienia do opracowania zmiany MPZ „Teren po SKR” Gniewczyna 

Tryniecka, 
i) wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu użytkowego, 
j)  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 
k) przekształcenia Komunalnego Zakładu Budżetowego Gminy Tryńcza, 
l) likwidacji Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkola Gminy Tryńcza. 

6. Interpelacje radnych. 
7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski. 
9. Zakończenie. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Ad. 1 
Otwarcia obrad sesji, powitania jej uczestników, ustalenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy – P. Stanisław Wielgos. 
W sesji udział wzięło 14 Radnych Gminy oraz zaproszeni goście, m.in. prezes Fabryki 
Wagonów Gniewczyna Sp. z o. o., sołtysi, a także kierownicy jednostek 
organizacyjnych – jak w załączonych listach obecności. 
 
Ad. 2 
Porządek obrad wraz z zaproszeniem na sesję, materiałami i projektami uchwał 
przesłany został Radnym Gminy w obowiązującym terminie. Rada Gminy 
jednogłośnie przyjęła porządek obrad sesji. 
 
Ad. 3 
Informację o spisaniu protokołu z poprzedniej sesji złożył wiceprzewodniczący Rady 
Gminy – P. Leszek Flak o treści jak w załączniku. Informacja została przyjęta bez 
uwag jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy – P. Stanisław Wielgos powitał Prezesa Fabryki 
Wagonów Gniewczyna Sp. z o. o. i zwrócił się z prośbą o przedstawienie obecnej 
sytuacji w jakiej znajduje się Fabryka oraz jej planów na przyszłość. Prezes Fabryki 
Wagonów Sp. z o. o. – P. Stanisław Paściak w pierwszej kolejności podziękował za 
zaproszenie na sesję, następnie przeszedł do omówienia charakterystyki Fabryki. Pan 
Prezes poinformował, iż nie reprezentuje on słowackiego kapitału, jedynie polski. Na 
obecną chwilę właścicielem FW Gniewczyna Sp. z o. o. w dalszym ciągu jest bank 
słowacki, natomiast syndyk, który działa w Fabryce dokonał przejęcia tylko maszyn 
i urządzeń produkcyjnych. P. Stanisław Paściak objaśnił, iż podjęte przez niego 
negocjacje ze słowackim zarządem przyniosły efekt w postaci zawarcia porozumienia, 
na mocy którego zostanie podpisana umowa na 10 lat dzierżawy z prawem 
pierwokupu. Prezes oznajmił, iż na obecną chwilę, planuje się produkować w Fabryce 
konstrukcje stalowe. Uruchomienie produkcji wagonów będzie wymagało czasu, 
ponieważ potrzebne są do tego wszystkie niezbędne patenty, a także postanowienie 
sądu do utworzenia firmy o takim samym charakterze jak w poprzednich latach. 
Prezes wyraził nadzieję, że jeżeli uda mu się w najbliższym okresie czasowym dojść 
do porozumienia ze słowackim zarządem, we wrześniu uruchomi pierwszą produkcję. 
P. Stanisław Paściak wyraził zadowolenie, iż udało mu się dotrzeć do słowackiego 
zarządu i przekonać ich do współpracy, którą będzie dzierżawa Zakładu z opcją 
pierwokupu. P. Prezes podał także informację odnośnie odstępnego oczekiwanego od 
słowackiego zarządu za sprzedaż Zakładu – jest to 18 000 000 €. 



Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, prosząc o informację na temat 
udziałowców Spółki, a także kapitału jakim dysponuje Spółka. 
P. Stanisław Paściak udzielił odpowiedzi, że jego własny kapitał to 100 000 zł, 
natomiast drugim udziałowcem jest Spółka polsko – ukraińska z którą chce nawiązać 
bliższą współpracę. 
Następnie głos zabrał P. Teofil Jakubiec zwracając się z pytaniem o najbliższe 
otoczenie P. Prezesa, które będzie go wspierać w swoich działaniach, a także czy jest 
opracowany harmonogram prac. 
W odpowiedzi P. Stanisław Paściak poinformował, iż harmonogram prac jest 
sporządzony, a także, że będzie opierał się na obecnej kadrze, którą pozostawił 
syndyk, ze względu na znajomość historii, zadań oraz interesów Zakładu. 
Głos zabrał P. Roman Kozyra, który zasygnalizował Prezesowi dokładne 
prześwietlenie obecnego personelu, ze względu na działania na szkodę Zakładu, które 
w przeszłości przyczyniły się do jego rozpadu.  
W dalszej kolejności głos zabrał P. Zbigniew Gurak zadając pytanie od kiedy będą 
przyjęcia pracowników w Zakładzie i ile miejsc pracy zostanie utworzonych. 
W odpowiedzi P. Stanisław Paściak poinformował, że jeżeli w najbliższym czasie uda 
mu się podpisać odpowiednie umowy – co jest priorytetem na obecną chwilę, zostanie 
zatrudnionych na początek 60 pracowników.  
Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, składając P. Prezesowi propozycję 
udostępnienia struktury organizacyjnej Fabryki Wagonów z czasów jej świetności. Pan  
Przewodniczący zakomunikował także o roztropność, ponieważ na razie 
zarejestrowana jest tylko spółka, nie są podpisane jeszcze żadne umowy ze słowackim 
zarządem, dlatego owa sytuacja Fabryki Wagonów, może się potoczyć w różnoraki 
sposób.  
Głos zabrał P. Stanisław Paściak, informując, że jest pozytywnie zaskoczony stanem 
jaki zastał w Fabryce, mianowicie, że maszyny i urządzenia produkcyjne są utrzymane 
w dobrym stanie. 
W odpowiedzi głos zabrał P. Zbigniew Gurak uświadamiając P. Prezesa o faktycznym 
stanie urządzeń produkcyjnych. Pan Radny poinformował, że w ostatnich latach 
z uwagi na ciągłe problemy Zakładu, maszyny i urządzenia produkcyjne, zostały 
bardzo zaniedbane, nie były przeprowadzane żadne remonty i renowacje co zaniedbał 
ostatni właściciel obiektu. P. Zbigniew zwrócił uwagę na konieczność remontu tych 
maszyn aby mogły one służyć przez kolejne lata zaznaczając remont suwnicy jako 
priorytet.  
Głos zabrał P. Prezes dziękując za zaproszenie oraz wyrażając chęć spotkania 
i podjęcia dokładniejszych rozmów na temat Fabryki Wagonów, licząc na wzajemną 
pomoc oraz porady ze strony członków Rady Gminy.  
 
 



Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy, rozpoczął kolejno przedstawiać zgodnie z porządkiem 
obrad projekty uchwał, które wcześniej zostały omówione na posiedzeniu Komisji ds. 
Budżetu i Finansów oraz Komisji ds. Rolnictwa, Gospodarki Terenami, Rozwoju, 
Ochrony Środowiska i P. Pożarowej, tj: 

a) Projekt Uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Budżecie Gminy na 2015 r. 
Rada Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę Nr VIII/65/2015  w tej 
sprawie.  

b) Projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/46/2015 Rady Gminy 
Tryńcza dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przeworskiemu 
na remont drogi powiatowej nr P 1259R Gniewczyna Łańcucka – Grodzisko 
w km 1+500 – 2+340.  
Radny A. Rzeczyca, w celu sprecyzowania, poinformował, że Rada Gminy 
przeznaczyła na budowę drogi 75 000 zł, jednak koszty realizacji były 
mniejsze, dzięki czemu udało się zaoszczędzić 9 000 zł, stąd konieczna jest 
zmiana w/w Uchwały.  
Rada Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę Nr VIII/66/2015  w tej 
sprawie.  

c) Projekt Uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 
bankowego w 2015 r. 
Rada Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę Nr VIII/67/2015  w tej 
sprawie. 

d) Projekt Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 3 Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Tryńcza.  
Po przedstawieniu przez Z-cę Wójta – P. Zofię Nowak wprowadzonych zmian 
w Studium, Rada Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę 
Nr VIII/68/2015  w tej sprawie. 

e) Projekt Uchwały w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego „Gniewczyna Łańcucka 
I”. 
Po przedstawieniu przez Z-cę Wójta – P. Zofię Nowak wprowadzonych zmian, 
Rada Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę Nr VIII/69/2015  w tej 
sprawie. 

f) Projekt Uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego w miejscowości Wólka Ogryzkowa na cele 
budownictwa mieszkaniowego.  
Po odczytaniu przez Z-cę Wójta – P. Zofię Nowak założeń uchwały, Rada 
Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę Nr VIII/70/2015  w tej 
sprawie. 



g) Projekt Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego gminy Tryńcza dla 
terenu położonego w obrębie miejscowości Gniewczyna Tryniecka.  
Po odczytaniu przez Z-cę Wójta – P. Zofię Nowak założeń uchwały, Rada 
Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę Nr VIII/71/2015  w tej 
sprawie. 

h) Projekt Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego gminy Tryńcza dla 
terenu położonego w obrębie miejscowości Gniewczyna Tryniecka.  
Po odczytaniu przez Z-cę Wójta – P. Zofię Nowak założeń uchwały, Rada 
Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę Nr VIII/72/2015  w tej 
sprawie. 

i) Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu 
lokalu użytkowego w budynku Trynieckiego Centrum Kultury w Tryńczy 
stanowiącego własność Gminy Tryńcza. 
Po odczytaniu przez Z-cę Wójta – P. Zofię Nowak założeń uchwały, Rada 
Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę Nr VIII/73/2015  w tej 
sprawie. 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy wygłaszając przemowę, w której 
poinformował, że dzięki wprowadzonym zmianom gmina wychodzi z pomocą 
dla potencjalnych inwestorów, którzy chcieliby rozwijać w przyszłości swoje 
działalności na terenie gminy, na czym skorzystają obydwie strony.  

j)  Projekt Uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
Po przedstawieniu przez Z-cę Wójta – P. Zofię Nowak założeń uchwały, Rada 
Gminy jednogłośnie, bez uwag podjęła Uchwałę Nr VIII/74/2015  w tej 
sprawie. 

k) Projekt Uchwały w sprawie przekształcenia Komunalnego Zakładu 
Budżetowego Gminy Tryńcza poprzez likwidację w celu utworzenia spółki 
z ograniczoną odpowiedzialnością. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu i Finansów – P. Zbigniew Gurak 
poinformował, że Komisja ds. Budżetu i Finansów w poszerzonym składzie 
zapoznała się z sytuacją KZB, która została omówiona i przedyskutowana na 
wspólnym posiedzeniu Komisji ds. Budżetu i Finansów oraz Komisji ds. 
Oświaty, Kultury i Sportu. Komisja podjęła decyzję aby pozytywnie 
zaopiniować uchwałę.  
Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – P. Stanisław Wielgos, oznajmiając, 
iż jest to bardzo ważna decyzja Rady Gminy. P. Przewodniczący w celu 
uściślenia, nakreślił podjęte wcześniej decyzje na wspólnym posiedzeniu w/w 
Komisji. Poinformował, że z dniem 1 września dokonuje się likwidacji 
Komunalnego Zakładu Budżetowego a w jego miejsce powołana zostanie 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. Spółka ma kierować się prawami 
rynku i sprawnie funkcjonować. Gmina nie straci majątku, gdyż będzie ona 
jego jedynym wspólnikiem, dzięki czemu Wójt będzie miał nadzór 
właścicielski. Pracownicy obecnego Zakładu, staną się pracownikami Spółki. 



Jej zadania będą podobne do dotychczasowych, jednak Spółka będzie mogła 
działać na rynku lokalnym, a nie ograniczać się jedynie do terenu gminy. Rada 
Gminy będzie mogła odpowiednio zmniejszać i zwiększać kapitał Spółki.  
Następnie głos zabrał Radny Janusz Niżnik zadając pytanie dotyczące 
niespłaconych zobowiązań KZB wobec gminy, prosząc o informację czy 
zostaną one umorzone czy nie.  
Głos zabrał Wójt Gminy udzielając odpowiedzi, że zobowiązania nie zostaną 
umorzone – przejdą one na konto Spółki. Wójt zwrócił uwagę na 
egzekwowanie należności za zużycie wody oraz odprowadzanie ścieków przez 
mieszkańców, ponieważ 150 000 zł to należności niezapłacone za w/w usługi.  
Następnie przystąpiono do głosowania. Rada Gminy jednogłośnie, bez uwag 
podjęła Uchwałę Nr VIII/75/2015  w tej sprawie. 

l) Projekt Uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkola 
Gminy Tryńcza. 
Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Przewodniczącemu Komisji ds. 
Oświaty, Kultury i Sportu – P. Teofilowi Jakubiec. P. Teofil poinformował, że 
projekt uchwały został dokładnie omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji 
i jednogłośnie zatwierdzony przez jej Członków. W celu uświadomienia 
zaproszonych gości na sesję, P. Teofil po krótce omówił na czym będą polegały 
zmiany. ZOSiP zostanie zlikwidowany a obowiązki tej jednostki przejmą 
poszczególni dyrektorzy szkół, którzy będą odpowiedzialni za samodzielne 
rozdysponowanie przydzielonego budżetu. Obecni pracownicy ZOSiP, jeżeli 
będą chcieli, zostaną zatrudnieni przez dyrektorów szkół, gdzie będą 
wykonywać swoje obowiązki. Dodatkowo zostanie powołany koordynator 
gminny, który będzie nadzorował działania dyrektorów przy współpracy 
z P. Skarbnik – Teresą Wielgos.  
Następnie przystąpiono do głosowania. Rada Gminy jednogłośnie, bez uwag 
podjęła Uchwałę Nr VIII/76/2015  w tej sprawie. 
 

Ad. 6 
Brak interpelacji radnych. 

 
Ad. 7 
Głos zabrał P. Stanisław Kogut, zwracając uwagę na problem braku przejścia dla 
pieszych na ul. Fabrycznej w Gniewczynie Łańcuckiej. Jest to miejsce spacerów 
matek z dziećmi a w przeszłości wydarzył się już tam kiedyś wypadek. Problemem są 
też szalejący kierowcy na tej drodze, którzy nie zwracają uwagi na ograniczenie 
prędkości. 
Głos zabrał P. Zbigniew Gurak informując o problemie, przy wyjeździe z cmentarza 
w Gniewczynie, gdzie to na posesji mieszkańca rosną obwite drzewa i krzewy, które 
ograniczają widoczność co stwarza niebezpieczeństwo potrącenia pieszych 
korzystających z chodnika.  



Następnie głos zabrał P. Roman Kozyra – sołtys Gniewczyny Łańcuckiej podając 
propozycję aby Prezes Fabryki Wagonów, kiedy będą przyjęcia zatrudnił tylko 
mieszkańców z naszej gminy a obecny zarząd należy wymienić, ponieważ wyrządził 
za dużo krzywdy dla Zakładu. 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, oznajmiając aby nowy Prezes wykazał się, 
poprzez podpisanie wszystkich koniecznych umów ze słowackim zarządem 
i uruchomił produkcję, wtedy Rada Gminy będzie mogła podjąć dalsze rozmowy na 
temat Zakładu i opłat podatkowych. Przewodniczący Rady wyraził także swoje 
zadowolenie z ruchu obywatelskiego, częstych rozmów i spotkań z sołtysami. 
W dalszej kolejności głos zabrał P. Antoni Rzeczyca zwracając się z pytaniem 
o Spółkę Foresco, prosząc o informację o zaległych podatkach, a także informację 
o terenach w Gniewczynie za torami w kierunku Jagiełły. 
Głos zabrał P. Edward Niemiec zwrócił uwagę na stan linii telefonicznej 
w Gniewczynie Trynieckiej, gdzie w jednym miejscu jest ona zerwana i linie wiszą 
nad drogą, co stanowi niebezpieczeństwo dla mieszkańców. 
 
Ad. 8 
Głos zabrała P. Skarbnik udzielając odpowiedzi na temat Spółki Foresco podając 
informację iż Spółka na obecną chwilę nie zalega ze spłatą podatku. 
Następnie głos zabrała Z-ca Wójta – P. Zofia Nowak udzielając odpowiedzi na 
poszczególne pytania P. Zofia poinformowała, że zarządca drogi, bez względu na 
wysyłane sygnały przez gminę nie podejmuje żadnych działań w temacie przejścia dla 
pieszych na ul. Fabrycznej.  
W sprawie szalejących kierowców gmina niewiele może zrobić, ponieważ jest już tam 
ograniczenie prędkości do 50 km/h, można poprosić jedynie policję o częstsze partole 
na tym odcinku.  
P. Zofia poinformowała także, że zostanie wystosowane pismo do właściciela posesji 
przy wyjazdu z cmentarza z prośbą o przycięcie bądź całkowite wycięcie drzew 
i krzewów ograniczających widoczność.  
Działka za torami w kierunku Jagiełły jest wystawiona na dzierżawę, natomiast pisma 
gminy wystosowane do właściciela linii telefonicznej pozostały bez odzewu. 
Głos zabrał Wójt Gminy, który wystosował prośbę do sołtysów, aby rozmawiali oni 
z mieszkańcami gminy i uświadamiali ich o swoich obowiązkach, m.in. opłatach za 
zużycie wody i odprowadzanie ścieków, ponieważ bardzo duża część mieszkańców 
nie płaci należności, co jest w dużym stopniu wynikiem problemów w KZB. Sołtysi 
powinni być gospodarzami swoich miejscowości. Wójt zapowiedział, także 
zorganizowanie Komisji ds. Zdrowia, ponieważ w gminie pojawia się problem 
związany ze starzeniem się społeczeństwa i chore osoby starsze są odrzucane przez 
rodziny i pozostają bez opieki. Gmina zapewnia tym ludziom opiekę, jednak wiąże się 
to z dużymi kosztami, przez co spadają inwestycje na terenie gminy.  




